

EVIDENCE

(Recorded by Electronic Apparatus)

[Texte]

Thursday, November 20, 1986

• 1537

The Chairman: I would like to call this meeting to order. Just before we call on our main witness for the afternoon, I have one item of business I would like to bring before the committee members—the need to retain the services of a firm or individual as a media consultant who could assist the committee's work in publicizing the issues being raised before the committee. I think the clerk has had an opportunity to speak with some members of the committee, but has perhaps not reached all members about this.

We had discussed this at a previous business meeting of the committee, and there had been discussion at that time about having the clerk proceed in discussion with the Humphreys Public Affairs Group, which has done work for other parliamentary committees of this type, to see what basis could be established.

We have a report now received from the clerk of the committee that the Humphreys Public Affairs Group could carry on this work for the coming period up to when we would be bringing out our first report. It would be on an hourly rate so that we are not contracting for anything more than services actually performed. The recommendation is that we put a ceiling on that amount of \$5,100.

What I would like to do is perhaps have a motion from someone to this effect and any discussion on it, so that we can then get on with hearing from Mr. Fairweather. Mr. de Corneille.

Mr. de Corneille: Mr. Chairman, I am afraid I was not able to be contacted, so I do not know what this is referring to. Could you be a little more complete in your remarks as to what kind of services are contemplated?

The Chairman: Yes, I certainly can. In fact you are correct. You are the only member I think the clerk was unable to reach. He did reach Neil Young as well, from the New Democratic Party, who has expressed his concurrence with the need to retain someone.

The contractor will provide in liaison with the committee clerk the following four services: first, maintain contacts with the media or others interested in the work of our committee; second, attend meetings, including committee meetings and staff meetings as required; third, prepare on request press releases and, as requested, provide liaison between the chairman and members of the subcommittee and the press; fourth, such other assignments relating to our mandate as directed by the chairman for the committee. Those are the areas in which it was contemplated.

TÉMOIGNAGES

(Enregistrement électronique)

[Traduction]

Le jeudi 20 novembre 1986

Le président: La séance est ouverte. Avant d'accorder la parole à notre invité de cet après-midi, j'aimerais porter à l'attention des membres du Comité une question d'ordre administratif, à savoir la nécessité de retenir les services d'un cabinet ou d'un particulier qui agira comme agent de relations avec les médias afin de faire connaître à la population les questions sur lesquelles se penchera le Comité. Je crois savoir que le greffier a eu l'occasion d'en parler à quelques membres du Comité mais qu'il n'a pas réussi à vous joindre tous.

Lors d'une réunion antérieure, nous avons convenu de demander au greffier de communiquer avec le *Humphreys Public Affairs Group* qui a déjà travaillé pour d'autres comités parlementaires comme le nôtre pour voir s'il serait possible de retenir ses services et à quelles conditions.

Le greffier du Comité nous apprend maintenant que le *Humphreys Public Affairs Group* pourrait entreprendre ce travail pour le compte du Comité jusqu'à ce que nous déposions notre premier rapport. Ce cabinet serait rémunéré à un taux horaire de sorte que nous ne paierions que pour les services effectivement rendus. On a recommandé de fixer un plafond de 5,100\$ à cette rémunération.

J'invite donc un membre du Comité à présenter une motion en ce sens pour que nous puissions en discuter puis ensuite entendre l'exposé de M. Fairweather. Monsieur de Corneille.

M. de Corneille: Monsieur le président, je crains que personne n'ait communiqué avec moi et je ne sais donc pas de quoi vous parlez. Pourriez-vous me donner de plus amples précisions quant à la nature des services que vous comptez obtenir?

Le président: Oui, certainement. En fait, vous avez raison. Vous êtes le seul député que le greffier n'ait pas réussi à joindre. Il a cependant communiqué avec Neil Young du Parti néo-démocrate qui a admis la nécessité de retenir les services d'un agent de relations avec les médias.

En consultation avec le greffier du Comité, le cabinet retenu à contrat fournira les quatre services suivants: premièrement, il entretiendra des contacts avec les médias ou toute autre partie intéressée aux travaux de notre Comité; deuxièmement, un de ses employés assistera aux réunions du Comité et du personnel, au besoin; troisièmement, cette personne préparera, sur demande, des communiqués et assurera la liaison entre le président et les membres du sous-comité et les médias; quatrièmement, il effectuera d'autres tâches liées à notre mandat, suivant les directives que lui donnera le président au nom du Comité. Voilà les services auxquels nous songeons.